
PROTOKÓŁ Nr XVIII/2008 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 7 lipca 2008r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uchwalenie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji. 

 
Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 13 radnych (spóźniony radny: Adam 
Wybraniec, Grzegorz Sztoler).  
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów – za (obecny 
radny Adam Wybraniec). 

W związku z przejściem na emeryturę pani Leokadii Kucz, Przewodniczący podziękował jej 
za wieloletnią współpracę i prowadzenie Biura Rady Gminy Bojszowy. 

Wójt Henryk Utrata przedstawił radnym panią Beatę Wrobel, która przejęła od pani Kucz 
obowiązki związane z obsługą Rady Gminy. 

Ad.4 
Przedstawienie projektów uchwał. 
Przewodniczący Marek Kumor zaproponował, aby w pierwszej kolejności omówić Uchwałę 
Nr  XVIII/95/2008 . Radni nie wnieśli sprzeciwu – 14 głosów za. 
 
Uchwała Nr XVIII/95/2008 w sprawie przyjęcia zmiany do Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2004 – 2015, przyjętej Uchwałą Rady 
Gminy Bojszowy z dnia 24 listopada 2004r. Nr XXIII/126/2004. 
 
Projekt uchwały przedstawiła pani Anna Młocek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Bojszowach. 
Zmiany do Strategii zostały wprowadzone w związku z Programem Operacyjnym Kapitał 
Ludzki – umoŜliwi ą one Gminie ubieganie się o środki z Unii Europejskiej. Najistotniejszą 
zmianą jest wprowadzenie strategii oświatowej, która została skonsultowana z dyrektorami 
szkół i panią Sekretarz. 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Grzegorz Tomala – zauwaŜył, Ŝe w latach 2007-2008 w Szkole Podstawowej w 
Bojszowach, w klasach trzecich były 3 oddziały – w Strategii są wpisane 2. 
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Poprosił o wyjaśnienie, o jakie przedszkole chodzi w zapisie: „(…) konieczne jest 
wybudowanie nowego budynku przedszkola oraz zaplecza Ŝywieniowego dla oddziału w 
Międzyrzeczu.”  
 
Pani Anna Młocek wyjaśniła, Ŝe mowa jest o przedszkolu w Bojszowach. 
 
Radny Grzegorz Tomala – wyraził wątpliwości, co do istnienia wolnych pomieszczeń do 
adaptacji w Szkole Podstawowej w Bojszowach oraz zapytał czy infrastruktura GOPS w 
Bojszowach jest niewystarczająca, skoro w Strategii jest zapis o jej poprawie. 
 
Pani Młocek oraz Wójt wyjaśnili, Ŝe Strategia obejmuje okres do 2015 roku i jest napisana 
w związku z nowymi zadaniami, jakie GOPS ma przejąć. Gdyby nie wspomniano o 
pewnych rzeczach, Gmina nie miałaby moŜliwości ubiegania się w przyszłości o środki na 
ich realizację. 
 
Radny Grzegorz Tomala – zapytał, czy pomoc na rzecz osób niepełnosprawnych i 
długotrwale chorych jest nowym zadaniem GOPS oraz w jaki sposób jest realizowana? 
 
Pani Młocek odpowiedziała, Ŝe ośrodki realizują usługi opiekuńcze oraz posiadają punkty 
wypoŜyczania sprzętu rehabilitacyjnego. JeŜeli jest wymagana pomoc całodobowa, dana 
osoba jest kierowana do domu pomocy społecznej. W przypadku zaspokajania potrzeb w 
środowisku domowym, pomagają opiekunki domowe. Pomoc rzeczowa obejmuje 
wypoŜyczanie sprzętu rehabilitacyjnego, zasiłki oraz pomoc typowo socjalną, np. 
wypisywanie druków. 
 
Radny Grzegorz Tomala – poprosił o wyjaśnienie, w jaki sposób gmina chce nagradzać 
sukcesy uczniów w nauce? 
 
Wójt stwierdził, Ŝe dzięki przyjęciu Strategii moŜna wprowadzić stypendia socjalne oraz 
sportowe.  
 
Radny Grzegorz Tomala – zapytał dlaczego przy Projekcie 5/08 wśród adresatów nie ma 
tzw. „rodzin niepełnych” oraz czy mamy w Gminie dzieci, których dotyczy Projekt 6/08? 
 
Pani Młocek wyjaśniła, Ŝe Projekt 5/08 jest adresowany do rodzin, w których na dzień 
dzisiejszy występuje problem. GOPS nie spotkał się z przypadkiem, w którym samotnemu 
rodzicowi odebraliby dziecko. 
Projektem 6/08 objętych jest kilkoro dzieci z terenu Gminy Bojszowy. 
 
Radny Rajmund Gondzik – poprosił o objaśnienie wykresów ze strony 3 i 4. 
 
Pani Anna Młocek wyjaśniał, Ŝe wykres ze str. 3 dotyczy liczby rodzin, a wykres ze str. 4 
liczby mieszkańców. 
 
 
Uchwała Nr XVIII/94/2008 w sprawie zmiany Statutu Gminy Bojszowy przyjętego 
Uchwałą Nr XIV/84/2003 Rady Gminy Bojszowy z dnia 3 grudnia 2003r. z późniejszymi 
zmianami. 
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Przed zreferowaniem projektu, radny Robert Seweryn przeprosił radnych oraz wyjaśnił, Ŝe 
podczas obróbki elektronicznej projektu wkradło się kilka błędów, poczym rozdał Radzie 
poprawny tekst projektu.  
Jedną z przyczyn zmian w Statucie są zmiany w Ustawie o samorządzie gminnym, do której 
Statut się odwołuje. Drugim wyznacznikiem jest potrzeba uporządkowania oraz 
zaktualizowania terminologii i przepisów Statutu.  
 

 
Uwagi radnych: 
 
Radny Grzegorz Gwóźdź – zapytał, dlaczego Statut dosłownie cytuje przepisy ustawowe? 
 
Radny Seweryn odpowiedział, Ŝe Statut jest dla mieszkańców, którzy czytając go nie muszą 
dodatkowo sięgać do ustawy. RównieŜ Nadzór Prawny, mimo tych zapisów, nie uchylił 
Statutu w 2003 roku, wiec rozwiązanie to nie jest błędne. 
 
Radny Grzegorz Sztoler – wnioskował o ustalenie nowego herbu Gminy zgodnie z 
wymogami heraldycznymi oraz o opracowanie nowego wzoru łańcucha dla 
Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wójt Henryk Utrata powiedział, Ŝe próba zalegalizowania herbu zgodnie z heraldyką miała 
miejsce w 1993 r., ale ze względu na duŜe koszty Gmina zrezygnowała ze zmiany. Obecnie 
moŜna te sprawy uporządkować. 
 
Radny Andrzej Knopek – wniósł o zmiany w Statucie. 
 
Przewodniczący Komisji Statutowej, Robert Seweryn – zawnioskował o ogłoszenie 
przerwy w celu skonsultowania się z Komisją. Przewodniczący Marek Kumor zarządził 10 
minut przerwy. 
 
Po uzgodnieniu stanowiska z Komisją i radnym Knopkiem, radny Seweryn poprosił Radę o 
przyjęcie uchwały w kształcie zaproponowanym przez Komisję Statutową. Radny Knopek 
zaakceptował propozycję. 
 
 
Uchwała Nr XVIII/96/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie, na okres 
powyŜej 3 lat, w trybie bezprzetargowym, nieruchomości oznaczonych ewidencyjnie jako 
działki 147/29 i 27 stanowiących własność Gminy Bojszowy.  
 
Projekt uchwały, który został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki 
Komunalnej, przedstawił Wójt Henryk Utrata. 
Uchwała dotyczy dwóch działek w Jedlinie, na których znajduje się staw Święty Jan oraz 
staw BlaŜyczek. Sposób zagospodarowania tych terenów musi być zgodny z miejscowym 
planem (balneologia i rekreacja). DzierŜawą zainteresowane jest Stowarzyszenie Rozwoju 
Zawodowego Śląska z Lędzin oraz Prywatne Przedsiębiorstwo InŜynieryjne Gerard Chrobot 
sp.j. z Bojszów Nowych.  
 
Uwagi radnych: 
  
Radny Rajmund Gondzik – zapytał, jakie korzyści będzie miała Gmina z dzierŜawy 
stawów? 
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Wójt odpowiedział, Ŝe przede wszystkim będą to wpływy z podatków oraz szansa na 
zagospodarowanie tych nieuŜytków. 
 
Uchwała Nr XVIII/97/2008 w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne wraz ze sprzedaŜą udziału we współwłasności gruntu 
stanowiącego własność Gminy Bojszowy. 
  
Wójt szczegółowo omówił projekt na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej. 
Uchwała dotyczy sprzedaŜy lokali mieszkalnych w tzw. „starym” i „nowym” Domu 
Nauczyciela w Bojszowach oraz Domu Nauczyciela w Międzyrzeczu. Obiekty te generują 
straty – w ubiegłym roku wyniosły one ok. 25 tys, zł. Wszystkie osoby posiadające stałe 
umowy najmu wyraziły chęć zakupu mieszkań z upustem ( w ościennych gminach upusty 
sięgają 70 %). 
 
Bez uwag radnych. 
 
Wójt Henryk Utrata omówił uchwałę Nr XVIII/98/2008 w sprawie zmian w budŜecie na 
2008r. 
Zmiany w budŜecie  zostały wywołane koniecznością szybkiego remontu boiska sportowego 
w Bojszowach. W związku z awansem druŜyny GTS Bojszowy do IV ligi, obiekt musi 
zostać zmodernizowany i dostosowany do wymogów stawianych przez przepisy PZPN. 
Kwota potrzebna na realizację tego przedsięwzięcia została dokładnie wyliczona i wynosi 
380 000 zł. W uchwale zaproponowano, aby środki te uwolnić z wydatków zapisanych po 
stronie wydatków na drogi publiczne gminne i przenieść do działu kultura fizyczna i sport. 
Wójt wyjaśnił radnym, Ŝe zaplanowane inwestycje na drogach zostaną zrealizowane – 
płatności zostaną dokonane w 2009r. 
W/w zmiany przedstawia załącznik Nr 1 do uchwały. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję BudŜetu i Rozwoju Gminy. 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Grzegorz Sztoler – zapytał o realizację modernizacji boiska w Międzyrzeczu 
(zwłaszcza ogrodzenie). 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe modernizacja obiektu w Międzyrzeczu będzie realizowany z 
Programu „Orlik 2012”. 
 
Po wyjaśnieniu Wójta Gminy przystąpiono do głosowania uchwał. 
 

Ad.5 
Przyjęcie uchwał: 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Uchwała Nr XVIII/94/2008 w sprawie zmiany Statutu Gminy Bojszowy przyjętego 
Uchwałą Nr XIV/84/2003 Rady Gminy Bojszowy z dnia 3 grudnia 2003r. z późniejszymi 
zmianami. 
 

14 głosów - za 
1 głos  - wstrzymujący się 
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Uchwała Nr XVIII/95/2008 w sprawie przyjęcia zmiany do Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2004 – 2015, przyjętej Uchwałą Rady 
Gminy Bojszowy z dnia 24 listopada 2004r. Nr XXIII/126/2004. 
      

15 głosów – za 
      
 
Uchwała Nr XVIII/96/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie, na okres 
powyŜej 3 lat, w trybie bezprzetargowym, nieruchomości oznaczonych ewidencyjnie jako 
działki 147/29 i 27 stanowiących własność Gminy Bojszowy. 

 

14 głosów – za 

1 głos - wstrzymujący się 
 

Uchwała Nr XVIII/97/2008 w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne wraz ze sprzedaŜą udziału we współwłasności gruntu 
stanowiącego własność Gminy Bojszowy. 
           

15 głosów – za 

 

Uchwała Nr XVIII/98/2008 w sprawie zmian w budŜecie na 2008r. 
 

           15 głosów – za. 
 

Uchwały podjęto w głosowaniu jawnym. 
  
 

Ad. 6 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie 
międzysesyjnym: 

1) Olimpiada Szkół Podstawowych - Świerczyniec. 

2) Festyn – Piknik Rodzinny przy Szkole Podstawowej w Bojszowach. 

3) Udział w prezentacji dorobku uczniów Gminnego Gimnazjum w Bojszowach w 
ramach projektu „W małych Bojszowach wielkie rzeczy”. 

4) Spotkanie na Zalewie w Chełmie Śl. W związku z III śeglarskim Biwakiem 
Integracyjnym Osób Niepełnosprawnych. 

5) Przegląd teatrzyków szkolnych. 

6) Uroczysta sesja Rady Miasta Lędziny w związku z nadaniem Honorowego 
Obywatelstwa Miasta Lędziny ks. Dziekanowi Józefowi Przybyle. 

7) Spotkanie z Kołem Emerytów i Rencistów Bojszowy Nowe w związku z organizacją 
Festynu na Bulowiźnie. 

8) Międzynarodowy Turniej Piłki NoŜnej o Puchar Wójta Gminy Bojszowy.  
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9) III miejsce w Mistrzostwach Polski Samorządowców w Tenisie Ziemnym. 

10) Organizacja drugiego Turnieju GP Bojszów w Tenisie Ziemnym. 

11) Turniej Strzelecki o Puchar Przewodniczącej Rady Miasta Imienin (reprezentantami 
byli radny Knopek, radny Bratek i radny Kumor). 

12) Powiatowe Targi Przedsiębiorczości i Ekologii - Imielin. 

 

Podziękowania dla radnych: 

- podziękowanie dla Radnej Ireny Brzezińskiej za udział w spotkaniu „Liderów Szkolnych”, 

- podziękowanie dla radnego Antoniego Wilczka za uczestnictwo w uroczystościach z 
okazji 10-lecia ZOSP Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego, 

- podziękowanie dla wszystkich radnych, którzy w okresie wakacyjnym organizują i 
uczestniczą w imprezach dla dzieci i młodzieŜy. 

 

Zaproszenie dla radnych: 

Przewodniczący Rady Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego zaprasza na uroczyste obchody  

10-lecia Powiatu, które odbędą się 10 listopada 2008r. 

 

Po ustaleniach z Przewodniczącymi komisji oraz Wiceprzewodniczącymi Rady Gminy, 
postanowiono, Ŝe w roku bieŜącym nie będzie uroczystej sesji doŜynkowej, natomiast 
będzie wspólne spotkanie laureatów konkursu „Biała RóŜa” z rolnikami i władzami gminy. 

 

Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje: 

• Propozycja, aby w przyszłości „DoŜynki” przekształcić w „Dni Bojszów”. 

• Podpisane umowy na obsługę artystyczną tegorocznych doŜynek. 

• Przygotowanie dwóch projektów na środki pomocowe (wydłuŜenie pracy przedszkola 
do godziny 18.00 – koszt ok. 200 tys. zł; wyrównanie szans edukacyjnych uczniów – 
koszt ok. 800 tys. zł) 

• ZłoŜono wniosek o umorzenie poŜyczki z 2 edycji „niskiej emisji” (417 tys. zł). 

• Zakończono program „Uczeń na wsi…” (16 tys. zł) 

• Na terenie gminy będzie dokończony remont drogi 931 – termin do 15 listopada 
2008r. 

• Wybudowano i podłączono 5 oczyszczalni przyzagrodowych w Świerczyńcu. 

• Trzeci raz wyremontowano wiatę na boisku w Jedlinie (koszt ok. 2,2 tys. zł). 

• Zakupiono trzy gabloty na trofea GTS Bojszowy. 

• Zamontowano dwa place zabaw (program „Odnowa wsi”) – koszt ok. 33 tys. zł. Place 
te będą doposaŜone w ławki i kosze na śmieci. 
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• Zamówiono piłkochwyt na boisko w Międzyrzeczu (koszt ok. 14 tys. zł). 

• Trwają prace przy modernizacji skrzyŜowania w Jedlinie. 

• Rozpoczęto prace nad regulacją Korzyńca. 

• Odbyły się festyny środowiskowe w Świerczyńcu i Międzyrzeczu oraz w Bojszowach 
(przy okazji odpustu parafialnego) 

• GOPS zorganizował w lipcu półkolonie dla wszystkich chętnych dzieci z naszej 
gminy. Codziennie uczestniczy w nich ok. 130 osób. 

• Propozycja, aby w „Naszej Rodni” umieścić reportaŜ ze zdjęciami zdewastowanych 
miejsc w gminie. 

 

Zapytania i interpelacje radnych:. 

Radny Robert Seweryn – zaproponował, aby do 15 sierpnia br. składać propozycje zmian do 
Statutu. 

Radny Krzysztof Ścierski – czy jest moŜliwe zamontowanie na terenie gminy przenośnego 
monitoringu? 

Radny Adam Wybraniec – czy wiadomo z jakich źródeł pochodziły mocne tąpnięcia, które 
miały miejsce na obszarze Górnych Bojszów? 

- jaka jest szansa na poprawę stanu nawierzchni ul. Szyszkowej? 

- jak rozwiązano problem z insektami w Bojszowach? 

Radny Grzegorz Sztoler – na jakim etapie są prace związane z uporządkowaniem posesji za 
kościołem w Międzyrzeczu? 

Radny Rajmund Gondzik – w jakim terminie moŜna się spodziewać rozbudowy sieci 
kanalizacyjnej w Świerczyńcu? 

- czy jest moŜliwość utwardzenia pobocza przy ul. Trzcinowej? 

Radny Dariusz Gniza – podziękował Wójtowi za zorganizowanie orkiestry i festynu z okazji 
odpustu w nowobojszowskiej parafii. 

Radny Grzegorz Tomala – jakie są plany odnośnie budynku przedszkola w Jedlinie? 

- kiedy remont ul. śytniej? 

Radna Irena Brzezińska – na ul. Jedlińskiej dosyć szybko jeździ laweta z duŜym 
obciąŜeniem. Czy moŜna coś z tym zrobić? 

- zawnioskowała o usytuowanie na skwerku przy ul. śytniej i Jedlińskiej planu gminy 
Bojszowy oraz kosza na śmieci. 

Radny Grzegorz Tomala – czy jest szansa na zbiornik odwadniający przy Dworzysku? 

Radny Antoni Wilczek – czy będzie wykonany natrysk tynkowy budynku „Agronomówki”? 

 

Ad. 7 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Monitoring –  jest złoŜony projekt o środki pomocowe na monitoring terenów sportowych w 
Świerczyńcu – czekamy na rozstrzygnięcie. Obecnie nie mamy moŜliwości instalacji kamer w 
kaŜdym niszczonym miejscu/obiekcie. 
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Tąpnięcia – czekamy na informację o lokalizacji i przyczynach stąpnięć z Kopalni „Piast”. 

ul. Szyszkowa – jeśli powstanie druga linia zabudowy przy tej ulicy, powstanie pętla do 
zawracania. Utwardzenie nawierzchni jest w tej chwili niemoŜliwe. 

Insekty – trwa dezynsekcja terenu (przy duŜym udziale finansowym gminy), na którym 
wystąpił problem.   

Posesja za kościołem -  ustalono właścicieli. Właściciel z Bojszów chce zburzyć ruderę – nie 
zgadza się na to drugi właściciel (mieszkaniec Krakowa). Gmina w miarę moŜliwości 
umoŜliwi i będzie wspierać działania mieszkańca Bojszów. 

Kanalizacja w Świerczyńcu – jest juŜ opracowany projekt (do wglądu). Czekamy na 
pozwolenie na budowę. Przypuszczalny termin rozpoczęcia prac to wrzesień/październik tego 
roku. 

Pobocze – ul. Trzcinowa jest droga powiatową. Wystosujemy odpowiednie pismo do 
Starostwa. 

Przedszkole – w związku z likwidacja w roku szkolnym 2008/2009 oddziału przedszkolnego 
w Jedlinie, gmina przejmuje w zarząd na ten okres budynek przedszkola. GOPS przygotowuje 
projekt dotyczący adaptacji piętra pod mieszkanie kryzysowe. Parter budynku będzie 
nieczynny. Likwidacja oddziału jest uzgodniona z rodzicami. 

ul. śytnia – jest na bieŜąco łatana. Wygląda nieestetycznie, ale nie ma dziur. Ul. śytnia i 
Korzenicka będą w przyszłości remontowane w pierwszej kolejności. 

Zbiornik odwadniaj ący – kopalnia twierdzi, Ŝe prace ruszą w trzecim kwartale 2008r. 

Laweta – najprawdopodobniej ktoś wynajął plac – parking dla tego samochodu. Rozeznam 
sprawę. 

Plan Gminy, kosz na śmieci – obecnie nie ma środków na dodatkowe plany gminy. Kosz 
zostanie postawiony. 

Natrysk budynku – obecnie trwa wymiana okien i inne prace przy budynku 
„Agronomówki”. Jeśli zostaną środki, natrysk zostanie wykonany. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiadomił radnych o terminie szkolenia, które odbędzie się 
26-27 września 2008r. 

 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady 
Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

Protokołowała: B. Wrobel 
Bojszowy, dnia 07.07.2008r. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


